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Den  9. juni 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestillings besvarelse af spørgsmål nr. 866 (MOF alm. del) stillet 

15. maj 2020 efter ønske fra Signe Munk (SF). 

Spørgsmål nr. 866 

”Vil ministeren tilkendegive, om ministeren har til sinds gennem regelrevision at sikre, at fremtidige 

tilladelser til muslingekulturer – alle typer – skal gives på grundlag af en miljøkonsekvensvurdering?” 

Svar 

Produktion af muslinger og østers i Danmark foregår inden for de rammer, som er fastlagt i Muslinge- 

og Østerspolitikken. Politikken blev vedtaget i 2013 og er blevet revideret i 2018-2019 med tilslutning 

til linjen i revisionen fra alle Folketingets (daværende) partier. Politikken har til formål at sikre den 

rette balance mellem muslinge- og østersfiskeri og naturbeskyttelse, og politikken indeholder 

endvidere et spor om at fremme alternative produktionsformer som muslingeopdræt og 

kulturbankeproduktion.  

 

Ansøgninger om tilladelse til etablering af muslingeopdræt, kulturbankeproduktion og 

omplantningsbanker er ikke omfattet af krav om miljøkonsekvensvurdering efter lov om 

miljøvurdering af planer og programmer og af konkrete projekter (VVM), jf. lovbekendtgørelse nr. 

1225 af 25. oktober 2018. 

 

Ved behandling af ansøgninger om tilladelse til etablering af de forskellige typer skaldyrsopdræt 

iagttages reglerne i habitatdirektivets artikel 6 og fuglebeskyttelsesdirektivets artikel 4 om vurdering 

af, om et anlæg til muslingeopdræt eller en kulturbanke har betydelige konsekvenser for målsætninger 

for et habitat- eller fuglebeskyttelsesområde, hvad enten anlægget er placeret i eller i nærheden af 

området. Såfremt det vurderes, at anlægget vil påvirke området væsentligt, skal der udarbejdes en 

nærmere vurdering af konsekvenserne, inden der kan træffes afgørelse sagen. 

 

Jeg ser derfor ikke et behov for at stille krav om miljøkonsekvensvurdering i regelsættene for 

skaldyrsopdræt. 

 

 

 

Mogens Jensen / Nis Christensen 
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